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	FINAL SUMMARY (English)



	1. Title of Project:  Cephalometric Attraction Norms for the Saudi population

	2 Principal Investigator: Ali Habibullah Hassan

	3. Name of the College: Dentistry

	4. Name of the Department: Preventive Dental Sciences

	SUMMARY

(not more than 200 words)

 The aim was to establish cephalometric norms, based on the attractive facial features as perceived by Saudi population. The study was conducted in 3 stages. In the 1st stage, different lip prominences in different facial profiles were evaluated as perceived by the Saudi population. Profiles were divided into 4 groups. Generated profiles for each group were presented on laptop to people in different cities of the Saudi Arabia. They were asked to rank the images in an order of attractiveness. In the 2nd stage, the 5 most attractive profiles from the first stage were added together and were shown to people at random to choose the supernormal face that represents Saudis. In the 3rd stage, a sample of 50 Saudis having similar facial and dental features to the supernormal face was used. Records were taken for each subject. Cephalometric norms were established based on these supernormal subjects. Results indicated that Saudis prefer orthognathic face with average lip position in males and retrognathic face with retrusive lips in females. Separate norms were established for males and females which should be used in orthodontic treatment of Saudis



ملخص تقرير نهائي  ( عربي )

	1-  عنوان البحث : :المعايير القياسية الوجهيه و السيفالومترية للأعراق المختلفة في المملكة العربية السعودية

	2 – الباحث الرئيسي : الدكتور/ علي بن حبيب الله أكبر علي حسن

	3- أسم الكلية : كلية طب الأسنان

	4- أسم القسم : علوم طب الأسنان الوقائي

	الملخص

( لا يزيد عن 200 كلمة )
تهدف هذه الدراسة لإستنباط المعايير القياسية الوجهيه والسيفالومترية بما يتناسب مع ما يفضله السعوديون بإختلاف أعراقهم. وحيث أن المعايير القياسية المتوفرة تم استنباطها للأعراق القوقازية، المنغولية، الأفريقية، الهندية وغيرها مما لا يتناسب مع مع السعوديين ، خاصة أن معظم هذه الدراسات اعتمدت اعتماداً تاماً على الأشعة السيفالومترية والتي لا تمثل الشكل الحقيقي للوجه. بإيجاد هذه المعايير القياسية للسعوديين سيصبح من الممكن استخدامها عند تخطيط العلاج بدلاً من استخدام تلك المتوفرة للأعراق الأخرى.

ستتم الدراسة على 3 مراحل، حيث سيتم خلال المرحلتين الأوى والثانيه اختيار الوجه المثالي لكل عرق من الأعراق المكونة للشعب السعودي بواسطة لجنة من أخصائي تقويم الأسنان وأطباء الأسنان والجراحين بعد ذلك ستتم معالجة الصور الجانبية لإنتاج 5 بروفايلات مختلفة والتي سيتم عرضها على شاشات الكمبيوتر للعامة في مختلف مناطق المملكة: جدة، الرياض، الدمام، أبها، بحيث يقوم كل شخص بترتيب الصور عحسب مدى جاذبيتها.

في المرحلة الثالثه سيتم اختيار عينة من 50 شخص استناداً على خصائص الوجه الأكثر جاذبية لكل عرق و من ثم سيتم أخذ أشعات وطبعات جبسية والصور لكل فرد و من ثم تقييمها

تم تأسيس معايير وجهيه وسيفالومترية للرجال والنساء بما يتناسب مع ما يفضله السعوديون
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